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Møde i Ældrerådet, den 24. november 2021 

REFERAT 

Møde i Ældrerådet 
Dato: onsdag den 24. november 2021, kl. 10.00-15.00 
Sted: Københavns Rådhus, Udvalgsværelse D, 1. sal 

Dagsorden: 
1. Godkendelse af dagsorden
2. Godkendelse af referat af møde i Ældrerådet den 27. oktober 2021
3. Referat af Forretningsudvalgets møde den 10. november 2021
4. Høring vedrørende opførelse af nyt plejehjem i Sundparken
5. Oplæg vedrørende omlægning af myndighedsområdet v/centerchef Helle Schnedler,

Sundheds- og Omsorgsforvaltningen (kl. 10.30-11.00)
6. Oplæg om Ældrerådets nye hjemmeside v/Sundheds- og Omsorgsforvaltningens

Kommunikations afdeling (kl. 11.10-11.40)
7. Fælles drøftelse vedrørende Ældrerådets nye hjemmeside
8. Ældrerådets messemateriale
9. Nedsættelse af tovholdergruppe vedrørende messe for nye og kommende pensionister den 15.

januar 2022
10. Status vedrørende Regionsældrerådet Hovedstaden
11. Opfølgning på Ældrerådets gruppearbejde den 27. oktober 2021 vedrørende mærkesager
12. Orientering om vælgermøde den 28. oktober 2021

13. Orientering fra Danske Ældreråds bestyrelse
14. Orientering fra sekretariatet
15. Oplæg vedrørende plejehjemmenes økonomi v/centerchef Morten Sten Andersen, Sundheds- 

og Omsorgsforvaltningen (kl. 14.00-14.45)

16. Eventuelt

Ældrerådets medlemmer: 
Kirsten Nissen (formand), Pia Weise Pedersen (næstformand), Anders Lund, Anne Worning, Anne 
Marie Bossen Aarøe, Annette Thernøe, Arne Bjørn Nielsen, Arvin Storgaard, Bjarne Rueholm  
Jørgensen, Dorthe Pedersen, Eleonora Lewandowski, Elin Johansson, Hanne Simonsen, Henrik Høgh, 
Jesper Balle, Leif Andreasen, Lisbeth Sølver, Lise Helweg, Lone Skov Valentin Al Awssi, Margit Risnæs, 
Margit Schrøder, Merete Ganshorn, Michael, Neumann, Peder Blom og Ulla Morin. 

Afbud fra Merete Ganshorn, Arvin Storgaard og Elin Johansson. 

1. Godkendelse af dagsorden

Ældrerådet godkendte dagsordenen til møde i Ældrerådet den 24. november 2021. 

2. Godkendelse af referat af møde i Ældrerådet den 27. oktober 2021
v/Kirsten Nissen (beslutningspunkt)

BAGGRUND 
Ældrerådet har den 29. oktober 2021 fået tilsendt referat af mødet i Ældrerådet den 27. oktober 2021. 

INDSTILLING 

Forretningsudvalget indstiller: 

1. Ældrerådet godkender referat af møde i Ældrerådet den 27. oktober 2021.
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BILAG 
• Referat af møde i Ældrerådet den 27. oktober 2021.

BESLUTNING 
Ældrerådet godkendte referat af møde i Ældrerådet den 27. oktober 2021. 

3. Referat af Forretningsudvalgets møde den 10. november 2021
v/Kirsten Nissen (orienteringspunkt)

BAGGRUND 
Forretningsudvalgets referater fremsendes til medlemmerne af Ældrerådet forud for hvert møde i 
Ældrerådet. Formålet med dette punkt på dagsordenen er at give medlemmer mulighed for at 
fremføre eventuelle kommentarer til beslutninger, som er truffet af Forretningsudvalget. 

BILAG 
• Referat af møde i Forretningsudvalget den 10. november 2021.

BESLUTNING 
Ældrerådet tog referat af Forretningsudvalgets møde den 10. november 2021 til efterretning. 

4. Høring vedrørende opførelse af nyt plejehjem i Sundparken

v/Peder Blom (beslutningspunkt)

BAGGRUND 
Sundheds- og Omsorgsforvaltningen har den 26. oktober 2021 sendt opførelse af nyt plejehjem i 
Sundparken til høring i Ældrerådet. Som led i høringen har Sundheds- og Omsorgsforvaltningen 
medsendt to dokumenter, hvoraf det ene er indstillingen til Borgerrepræsentationen og det andet er et 
bilag, som præsenterer projektet og de 80 almene plejeboliger, som planlægges opført i forlængelse af 
Sundparken på Amager.  

Høringen blev behandlet i Boligudvalget på møde den 9. november 2021. Der er høringsfrist den 26. 
november 2021, hvorfor Ældrerådet godkender høringssvaret endeligt på møde den 24. november 
2021. 

BILAG 
• Udkast til Ældrerådets høringssvar vedrørende plejehjem i Sundparken.

INDSTILLING 

Forretningsudvalget indstiller: 

1. Ældrerådet tager referat af Forretningsudvalgets møde den 10. november 2021 til
efterretning.

INDSTILLING 

Forretningsudvalget indstiller: 

1. at Ældrerådet drøfter og godkender Boligudvalgets udkast til høringssvar vedrørende opførelse
af nyt plejehjem i Sundparken.
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• Indstilling vedrørende alment boligprojekt med plejeboliger og servicearealer i Sundparken, 
Amager Øst.

• Præsentation af de 80 almene plejeboliger, som planlægges opført i forlængelse af Sundparken 
på Amager.

BESLUTNING 
Ældrerådet godkendte høringssvaret, idet Ældrerådet var enigt om at tilføre høringssvaret en sætning 
om, at brug af regnvand i toiletter indtænkes som en miljømæssig foranstaltning ved byggerier. 

5. Oplæg vedrørende omlægning af myndighedsområdet (kl. 10.30-11.00)
v/centerchef Helle Schnedler, Sundheds- og Omsorgsforvaltningen (orienteringspunkt)

BAGGRUND 
Forretningsudvalget besluttede på møde den 10. november 2021, at det vil være hensigtsmæssigt, at 
Ældrerådet orienteres om status vedrørende omlægningen af myndighedsområdet i Sundheds- og 
Omsorgsforvaltningen. Centerchef Helle Schnedler er på baggrund heraf inviteret til at holde oplæg 
om omlægningen. 

Omlægningen trådte i kraft den 6. oktober 2021. Med omlægningen får Visitation Nord og Visitation 
Syd det samlede ansvar for tre overordnede opgaver: 

• Visitation til indsatser efter serviceloven til hjemmeboende borgere
• Tildeling af sygeplejeindsatser efter sundhedsloven til hjemmeboende borgere
• Myndighedsansvar for borgere i plejebolig.

Borgerne bliver tilknyttet Visitation Nord (Helsingborggade på Østerbro) eller Visitation Syd 
(Krumtappen i Valby) alt efter, hvor de bor. De nye områdevisitationer Nord og Syd bliver suppleret af 
en fælles bydækkende Borgerindgang – Råd og Vejledning, der fremover bliver telefonindgang for alle 
borgere, pårørende og samarbejdspartnere. Borgerindgangen giver råd og vejledning til borgere og 
pårørende, håndterer udskrivelser, kan igangsætte akut hjælp og sørge for, at borgere bliver knyttet til 
den rigtige visitation. 

BESLUTNING 
Ældrerådet tog orienteringen til efterretning. 

6. Oplæg om Ældrerådets nye hjemmeside (kl. 11.00-11.30)
v/Kommunikationsafdelingen, Sundheds- og Omsorgsforvaltningen (orienteringspunkt)

INDSTILLING 

Forretningsudvalget indstiller: 

1. at Ældrerådet tager orienteringen til efterretning.

INDSTILLING 

Forretningsudvalget indstiller: 

1. at Ældrerådet tager orienteringen til efterretning.
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BAGGRUND 
Københavns Kommune har den 28. oktober 2021 fået ny hjemmeside, der er mere brugervenlig, 
tidssvarende, sikker og som skal gøre det nemmere for borgere at finde information om kommunens 
services og at bruge kommunens selvbetjeningsløsninger. Herudover skal hjemmesiden opfylde kravet 
om tilgængelighed sådan, at alle borgere kan orientere sig om indholdet. 

For Ældrerådet betyder det blandt andet, at dokumenter på rådets hjemmeside www.aeldreraadet.kk.dk 
skal være opdaterede, så de lever op til kravene om webtilgængelighed. Kravet om tilgængelighed 
betyder, at man som borger skal have lige adgang til offentlige digitale løsninger, uagtet man har et 
eventuelt handicap. Det fremgår af Digitaliseringsstyrelsens hjemmeside, at ”Når dit websted lever op 
til kravene i lov om webtilgængelighed, er du med til at sikre, at brugere, der har udfordringer med syn, 
hørelse, motorik, hukommelse, farve- og ordblindhed og lignende kan deltage i samfundslivet på lige 
fod med andre. Webtilgængelighed er også en fordel for brugere uden funktionsnedsættelser, fx ældre 
mennesker med aldersbetingede funktionsnedsættelser. Webtilgængelighed er nødvendigt for nogen 
og godt for alle.” 

Kommunikationsafdelingen i Sundheds- og Omsorgsforvaltningen vil på mødet den 24. november 
2021 orientere Ældrerådet om arbejdet med kommunens hjemmeside, herunder Ældrerådets nye 
hjemmeside. 

BESLUTNING 
Ældrerådet tog orienteringen til efterretning. 

7. Fælles drøftelse vedrørende Ældrerådets nye hjemmeside
v/Kirsten Nissen (drøftelses- og beslutningspunkt)

BAGGRUND 
Forretningsudvalget indstiller, at Ældrerådet i forlængelse af oplægget, jf. punkt 6, drøfter den nye 
hjemmeside med udgangspunkt i de overvejelser vedrørende indhold m.v., som fremgår af 
vedhæftede bilag om Ældrerådets nye hjemmeside. 

BILAG 
• Notat vedrørende Københavns Ældreråds nye hjemmeside.

BESLUTNING 
Ældrerådet besluttede, at der på Ældrerådets nye hjemmeside offentliggøres (tilgængeliggøres) 
referater af samtlige afholdte møder i Ældrerådet for perioden 2014 og frem; høringssvar for perioden 
2014 og frem samt årsrapporter for perioden 2015 og frem.  

Videre besluttede Ældrerådet, at der på den nye hjemmeside offentliggøres (tilgængeliggøres) 
referater af møder i fagudvalgene, herunder forretningsudvalget, for 2021 og frem. Det vil fremgå af den 
nye hjemmeside, at borgere altid kan henvende sig til sekretariatet, hvis de ønsker at få udleveret øvrige 
tidligere referater m.v.

Endvidere besluttede Ældrerådet at få taget et fællesfoto med et format, der kan bruges umiddelbart på 
forsiden af Ældrerådets nye hjemmeside. 

INDSTILLING 

Forretningsudvalget indstiller: 

1. at Ældrerådet drøfter rådets nye hjemmeside med udgangspunkt i overvejelserne i notat om
Ældrerådets nye hjemmeside.
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Herudover var Ældrerådet enigt i at vende den nye hjemmeside igen, når denne har været i anvendelse 
et stykke tid. 

8. Ældrerådets messemateriale
v/Anders Lund (drøftelses- og beslutningspunkt)

BAGGRUND 
Når Ældrerådet deltager i forskellige sammenhænge, fx hvor der er lagt op til at rådet har en stand, 
herunder på idrætsdagen Spring for Livet, messer af forskellig karakter m.v., er det hensigtsmæssigt, at 
Ældrerådet har et rimeligvis fast sæt af materialer, som umiddelbart kan tages i anvendelse. Herudover 
kan der være mødesammenhænge m.v., hvor det ligeledes er hensigtsmæssigt, at Ældrerådet kan 
præsentere sig ved at uddele materiale. 

Ældrerådets Kultur- og Fritidsudvalg har i løbet af det seneste år gjort sig erfaringer med, hvad der 
mest hensigtsmæssigt kan indgå i Ældrerådets messemateriale, idet udvalget blandt andet har gjort sig 
overvejelser fra tilrettelæggelsen af Ældrerådets stand på Spring for Livet i år. Kultur- og Fritidsudvalget 
har på møde den 8. november 2021 drøftet Ældrerådets messemateriale. 

Forretningsudvalget indstiller herefter, at Ældrerådet, på baggrund af Kultur- og Fritidsudvalgets 
drøftelser, beslutter: tryk af foldere, roll-ups, navneskilte, badges og t-shirts. Herudover indstiller 
Forretningsudvalget, at Ældrerådet drøfter ønsketræ. Det er sigtet, at messematerialet er klar til brug på 
messen for nye og kommende pensionister den 15. januar 2022, jf. pkt. 9. 

BESLUTNING 
Ældrerådet prioriterede en økonomisk ramme til materiale, der skal være med til at gøre Ældrerådet 
synlige, og som kan bruges i forskellige sammenhænge, herunder messer, møder og arrangementer. 

Kultur- og Fritidsudvalget arbejder på baggrund heraf videre med udgangspunkt i genoptryk af foldere, 
roll ups, navneskiltet, badges, visitkort, T-shirts og ønsketræ. 

9. Nedsættelse af tovholdergruppe vedrørende messe for nye og kommende pensionister den
15. januar 2022
v/Kirsten Nissen (drøftelses- og beslutningspunkt)

BAGGRUND 
Lørdag den 15. januar 2022 byder Røde Kors Hovedstaden i samarbejde med Københavns Kommune 
alle nye og kommende pensionister i København indenfor på messen ”MERE FRI TID - FLERE 

INDSTILLING 

Forretningsudvalget indstiller: 

1. at Ældrerådet drøfter og beslutter rådets messemateriale.

INDSTILLING 

Forretningsudvalget indstiller: 

1. at Ældrerådet nedsætter en tovholdergruppe vedrørende Ældrerådets deltagelse i messen for
nye og kommende pensionister den 15. januar 2022, samt drøfter forventninger til deltagelsen.
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MULIGHEDER”, hvor Ældrerådet er med som udstiller. Messen foregår i Øksnehallen fra kl. 10.00-16.00. 

Røde Kors anfører følgende i invitationen: ”Messen som både indeholder en stor udstilling og et 
spændende sceneprogram foregår i Øksnehallen fra kl. 10:00 – 16:00. Åbningstiden giver deltagerne 
god tid til at lytte til spændende oplæg på scenen, med blandt andre Svend Brinkmann, nyde lidt 
frokost og god tid til at besøge alle udstillere. Som udstiller får du kontakt til flere end 1800 nye og 
kommende pensionister, som gerne vil 

⎯ Inspireres og være aktive, 
⎯ Bruge deres kræfter på frivilligt arbejde og 
⎯ Inviteres ind i jeres fællesskaber. 

Vi stiller et udstillingsareal på 2 x 3 meter, det vil sige 6 m2 til rådighed kvit og frit. I skal blot medbringe 
jer selv og materialer, som kan engagere og involvere deltagerne.” 

Forretningsudvalget indstiller, at Ældrerådet nedsætter en tovholdergruppe der tilrettelægger rådets 
deltagelse i messen den 15. januar 2022, herunder at Ældrerådet drøfter forventninger til deltagelsen i 
messen. 

BESLUTNING 
Ældrerådet besluttede, at Anders Lund varetager opgaven som tovholder ift. Ældrerådets deltagelse i 
messen for nye og kommende pensionister den 15. januar 2021, herunder udarbejder en plan for 
arbejdet i Ældrerådets stand.  

Følgende ældrerådsmedlemmer meldte sig som deltagere i Ældrerådets stand på messen: Ulla Morin, 
Eleonora Lewandowski, Leif Andreassen, Michael Neumann, Dorthe Pedersen, Anne Worning, Kirsten 
Nissen, Bjarne Jørgensen, Peder Blom, Pia Weise Pedersen, og tovholder Anders Lund. 

Herudover tilmeldte følge ældrerådsmedlemmer sig med forbehold: Lone Skov Valentin Al Awssi, Lise 
Helweg, Annette Thernøe og Anne-Marie Bossen Aarøe. 

10. Status vedrørende Regionsældrerådet Hovedstaden
v/Hanne Simonsen (drøftelses- og beslutningspunkt)

BAGGRUND 
Forretningsudvalget drøftede på møde den 10. november 2021 status på Regionsældrerådet 
Hovedstaden, idet bemærkes, at der på mødet var enighed om, at Regionsældrerådet Hovedstaden 
meddeles, at Københavns Ældreråd stiller sig uforstående overfor at skulle betale kontingent for 2021, 
da der pt. er tale om en ny økonomisk situation i Regionsældrerådet Hovedstaden. 

Videre var der enighed om, at Københavns Ældreråd bringer forslag til ændring af vedtægten for 
Regionsældrerådet Hovedstaden op for det nye Regionsældreråd, idet der bør være klare regler 
vedrørende kontingent, herunder at det opkræves, og med hvilket beløb samt indbetaling på 
foreningskonto. Endvidere var der enighed om, at der skal fremlægges en skriftlig beretning fra 
formanden for Regionsældrerådet Hovedstaden. 

Herudover besluttede Forretningsudvalget at indtænke Regionsældrerådet Hovedstaden, herunder 

INDSTILLING 

Forretningsudvalget indstiller: 

1. at Ældrerådet drøfter og beslutter den fremadrettede linje ift. deltagelsen i Regionsældrerådet
Hovedstaden, idet deltagerforankringen foreslås drøftet i forbindelse med Ældrerådets
evaluering på mødet i januar 2022.



7 

Møde i Ældrerådet, den 24. november 2021 

hvor deltagerforankringen mest hensigtsmæssig er, i forbindelse med Ældrerådets øvrige evaluering 
på mødet den 26.  januar 2022. 

BILAG 
• Formandskabets notat vedrørende Regionsældrerådet Hovedstaden.
• Hanne Simonsens notat vedrørende Regionsældrerådet samt oversigt over Ældrerådets 

deltagere.

BESLUTNING 
Ældrerådet besluttede principielt, at deltagelsen i Regionsældrerådet Hovedstaden forankres i 
Ældrerådet i stedet for i Sundheds- og Omsorgsudvalget, idet forankringen fortsat vil være i 
Sundheds- og Omsorgsudvalget indtil Ældrerådets evaluering har fundet sted på møde den 26. 
januar 2022. 

Følgende medlemmer gav på mødet udtryk for et ønske om at repræsentere Ældrerådet i 
Regionsældrerådet Hovedstadens repræsentantskab: 
Arne Bjørn Nielsen, Lisbeth Sølver, Pia Weise Pedersen, Lise Helweg, Hanne Simonsen, Margit 
Risnæs og Jesper Balle. 

11. Opfølgning på Ældrerådets gruppearbejde den 27. oktober 2021 vedrørende mærkesager
v/Pia Weise Pedersen (drøftelsespunkt)

BAGGRUND 
På møde i Ældrerådet den 27. oktober 2021, kickstartede rådet arbejdet med mærkesager, idet 
medlemmerne var inddelt i fire grupper, som hver især havde fået tildelt tre mærkesager. På baggrund 
af de fælles drøftelser i arbejdsgrupperne har gruppe 2 og 3 udarbejdet skriftlige tilbagemeldinger, 
som er vedhæftet som bilag. 

Forretningsudvalget indstiller, at Ældrerådet drøfter gruppearbejdet som sådan og som arbejdsform, 
herunder hvordan der eventuelt – og konkret - kan arbejdes videre med mærkesagerne i fagudvalgene. 

På Forretningsudvalgets møde den 10. november 2021 blev følgende indledningsvist tilkendegivet 
vedrørende gruppearbejdet med mærkesagerne: 

• Der er mange holdninger til gruppearbejde som arbejdsform 
• Det havde været en god øvelse og godt at arbejde i grupper 
• Godt at der var et meget konkret udgangspunkt at arbejde i forhold til 
• Fagudvalgene fik gode in put og nye perspektiver på arbejdet med mørkesager 
• Fint at arbejde i grupper igen, når det passer til de emner, som Ældrerådet behandler 
• Center for frivilligt socialt arbejdes publikation ”At lede en sag” sendes til Ældrerådet. 

For en god ordens skyld er Ældrerådet mærkesager (vedtaget på møde den 29. september 2021), 
oplistet nedenfor: 

• Ældre skal have hurtig hjælp til at komme tilbage i beskæftigelse og/eller hurtig jobafklaring –

INDSTILLING 

Forretningsudvalget indstiller: 

1. at Ældrerådet drøfter gruppearbejdet vedrørende mærkesagerne samt
tilbagemeldingerne fra gruppe 2 og 3, herunder overvejer hvordan der kan 
arbejdes videre med mærkesager i fagudvalgene.
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dette kan fx understøttes ved at prioritere midler til færre sager pr. medarbejder 

• Kvinder på 60 år og over med minoritetsetnisk baggrund skal have en særlig målrettet indsats
med henblik på at få bedre hjælp til at komme i beskæftigelse eller afklares til fleksjob eller
førtidspension

• Flere seniorbofællesskaber i København

• En strategi for boliger til ældre

• Beboere på plejehjems rettigheder

• Ældre skal have mulighed for at deltage i Københavns kulturliv og herunder fx arbejde for gratis
dage på museer for pensionister

• Ældre skal have bedre og lige mulighed for at dyrke idræt og bevægelse

• Ældre må ikke komme i klemme i den digitale udvikling

• Værdighed på plejehjem

• Bedre og mere systematisk inddragelse af beboere og pårørende/Øget beboer og
pårørendeindflydelse

• Bedre udbytte for borgere i kommunens rehabiliterende indsatser

• Sikre kendskab til Københavns Kommunes klippekortsordning samt benyttelse heraf

• Fokus på tilgængelighed i byen, herunder etablering af bænke, offentlige handicaptoiletter,
jævne fortove m.v.

• Fokus på offentlig transport, herunder busruter og placering af stoppesteder samt
transportselskabernes kommunikation til og med borgere.

BILAG 
• Opsamling fra gruppearbejde i Ældrerådet den 27. oktober 2021 (med tilbagemeldinger fra

gruppe 2 og 3).

• Center for frivilligt socialt arbejdes publikation ”At lede en sag”.

BESLUTNING 
Ældrerådet drøftede gruppearbejde som arbejdsform. 

12. Orientering fra arbejdsgruppen vedrørende tilrettelæggelse af vælgermøde den 28. oktober
2021
v/Pia Weise Pedersen (orienteringspunkt)

BAGGRUND 
Pia Weise Pedersen vil på mødet den 24. november 2021 orientere Ældrerådet om vælgermødet, 

INDSTILLING 

Forretningsudvalget indstiller: 

1. at Ældrerådet tager orienteringen til efterretning.
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der fandt sted den 28. oktober 2021, og i samarbejde med Danske Seniorer og Ældre Sagen. 

BESLUTNING 
Ældrerådet tog orienteringen til efterretning, idet afholdelse af et borgermøde blev foreslået drøftet på 
et senere tidspunkt. 

13. Orientering fra Danske Ældreråds bestyrelse
v/Kirsten Nissen (orienteringspunkt)

BAGGRUND 
Ældrerådets medlem af bestyrelsen for Danske Ældreråd orienterer hver måned om seneste nyt i 
bestyrelsens arbejde. 

BESLUTNING 
Kirsten Nissen orienterede om, at der var indgået politisk aftale i Folketinget om fordeling af reserven på 
social-, sundheds- og arbejdsmarkedsområdet, hvor der blandt andet er afsat 24 mio. kr. til en national 
ensomhedsstrategi, 16 mio. kr. til forsøg med selvvisitation i hjemmeplejen samt evaluering af de 
forebyggende hjemmebesøg, som Danske Ældreråd har peget på flere gange. 

Det er muligt at læse mere om aftalen på dette link til Social- og Ældreministeriets hjemmeside: 
Folketingets partier enige om at fordele 860,5 millioner kroner til ældre, patienter og udsatte borgere (sm.dk) 

Herudover oplyste Kirsten Nissen om sine forhandlinger med Danske Regioner på baggrund af en 
henvendelse fra Patientinddragelsesudvalget (PIU) vedrørende den nye klyngestruktur, herunder 
hvordan bruger- og patientinddragelse vil finde sted. Kirsten Nissen oplyste i forhold til 
klyngestruturen, at Danske Ældreråd vil tage et geografisk afsæt, og at Danske Ældreråd i forbindelse 
med videre drøftelser med Danske Regioner om klyngestrukturen vil komme med et forslag, så der 
sikres bredest mulig deltagelse.  

Videre oplyste Kirsten Nissen, at hun den 8. november 2021 havde deltaget i et dialogmøde på 
Marienborg vedrørende ældreområdet, som statsministeren og social- og ældreministeren havde 
inviteret til. Kirsten Nissen oplyste, at der på mødet havde været paneldebat og rundbordssamtaler, 
hvor deltagerne havde givet in put til, hvordan ældreområdet kan udvikles og styrkes.  
Kirsten Nissen oplyste, at Danske Ældreråd nu afventer udkommet af mødet. 

Kirsten Nissen oplyste, at der holdes bestyrelsesmøde i Danske Ældreråd den 30. november 2021. 

Herefter tog Ældrerådet orienteringen til efterretning. 

14. Orientering fra sekretariatet

Sekretariatet mindede Ældrerådet om aflevering af udlæg m.v. inden årsskiftet. 

INDSTILLING 

Forretningsudvalget indstiller: 

1. at Ældrerådet tager orienteringen om bestyrelsesarbejdet i Danske Ældreråd til efterretning.

https://sm.dk/nyheder/nyhedsarkiv/2021/nov/folketingets-partier-enige-om-at-fordele-8605-millioner-kroner-til-aeldre-patienter-og-udsatte-borgere
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Møde i Ældrerådet, den 24. november 2021 

15. Oplæg vedrørende plejehjemmenes økonomi
v/centerchef Morten Sten Andersen, Sundheds- og Omsorgsforvaltningen
(orienteringspunkt)

BAGGRUND 
Forretningsudvalget har fundet det hensigtsmæssigt, at Ældrerådet orienteres om plejehjemmenes 
økonomi. På baggrund heraf er centerchef Morten Sten Andersen, Sundheds- og 
Omsorgsforvaltningen, inviteret til at deltage med en generel orientering om plejehjemmenes økonomi 
på møde den 24. november 2021, kl. 14.00-14.45. 

BESLUTNING 
Ældrerådet tog orienteringen til efterretning. 

16. Eventuelt

Margit Schrøder henviste til artikel bragt i Altinget vedrørende rehabiliteringscentre og midlertidige 
døgnophold, hvor der fra den 1. februar 2022 skal ske opfølgning fra en læge indenfor 72 timer i 
forhold til pleje og behandling. 

Kirsten Nissen oplyste, at hun deltager i Røde Kors’ webinar den 29. november 2021 med overskriften 
”Brug hinanden”. Webinaret er en del af messen for nye og kommende pensionister i 2021, hvor der 
skete en omlægning af messen til en række virtuelle webinarer. Kirsten Nissen oplyste, at hun blandt 
andet skal holde oplæg om, hvad et Ældreråds rolle er. 

Pia Weise Pedersen orienterede om artikel bragt i Politiken den 23. november 2021 om digital ulighed, 
og hvor artiklen blev sendt til Ældrerådet samme dag.   

Ulla Morin foreslog, at dagsordenen sættes på storskærm under møderne. 

Jesper Balle spurgte til høringsprocessen, når Ældrerådet behandler høringer ved skriftlige votering. 
Sekretariatet oplyste, at processen blev besluttet af Ældrerådet på møde den 28. april 2021.  

Anders Lund oplyste, at der tirsdag den 7. december 2021, kl. 19.00-21.00 holdes borgermøde om 
Naturpark Nordhavn. Borgermødet finder sted i Festsalen på Københavns Rådhus. 

INDSTILLING 

Forretningsudvalget indstiller: 

1. at Ældrerådet tager orienteringen til efterretning.


